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Jaro je tady a ve chvíli, kdy čtete tyto 
řádky, už je za námi i pár májových dní. 
Teplé počasí také zdá se odstartovalo 
horkou volební kampaň před podzim-
ními komunálními volbami. Soudím tak 
ze stupňujících se výpadů z pera Našich 
Horoměřic. Ačkoli se většinou snažím 
zůstat v klidu a nereagovat na neustálé 
ataky, k tomuhle se vyjádřit musím:

V minulém čísle Zpravodaje pan Čac-
ký reagoval na poznámku paní Kohouto-
vé: „Zdá se, že mu (Čackému) nejvíc leží 
na srdci zejména statek, který obec před 
pár lety koupila. On by tehdy ke koupi 
nejspíš nenašel odvahu…“ (str. 7 – Jere-
van). Na to pan Čacký uvedl: „Myslím, 
že k investici cizích deseti milionů není 
velké odvahy potřeba.“

Tak za prvé: jsem občanem této obce 
a obecní peníze pro mě nejsou cizí. (Ne-
vím, jak to má pan Čacký.) Každý vý-
daj vždy pečlivě zvažujeme. Za druhé: 

v době koupě statku obec nebyla jedi-
ným zájemcem. Statek chtěla koupit jak 
strahovská Kanonie, tak si brousil zuby 
i Ing. Kočař a byla zde obava, zda „nečí-
há“ ještě někdo další. Museli jsme tedy 
rychle rozhodnout a nebylo to vůbec 
jednoduché rozhodnutí. Zvažovali jsme 
všechny okolnosti, zejména to, zda obec 
bude mít prostředky na obnovu všech 
objektů. Věděli jsme, že půjde o dlou-
hodobý proces.

V minulém čísle jsem psal o problé-
mech kolem přípravy nového územního 
plánu. Tady není zatím žádný pokrok 
– rozpor o lokalitě Z23 (za potokem na 
severovýchodě obce) jsme předali na 
Ministerstvo pro místní rozvoj, které si 
po prostudování dokumentace vyžáda-
lo další podklady pro rozhodnutí. Pod-
klady nyní připravujeme. K přípravám 
územního plánu bych se rád podrobněji 

vyjádřil v příštím Zpravodaji. Nevím, 
zda ministerstvo do té doby rozhodne, 
ale myslím, že bude potřeba uvést na 
pravou míru i některá tvrzení, která se 
dočtete v tomto čísle. Jak známo, šíření 
strachu je nejefektivnější nástroj volební 
kampaně, a toho Naše Horoměřice umě-
jí využít.

Co se týká ulice K Bytovkám a jejích 
obyvatel, na stránkách tohoto čísla se 
dočtete, jak se situace od minula vyví-
jí. Obyvatelé ulice nám zaslali otevřený 
dopis, který přetiskujeme a na který ná-
sledně odpovídám. 

Jedna malá dobrá zpráva nakonec. Za-
čala rekonstrukce komunikace K Lesu 
ve spodní části kolem zahrádek. Loni 
jsme ji už upravit nestihli. Hezké jarní 
měsíce přeje

Zdeněk Babka

Ú V O D N Í K

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Zasedání zastupitelstva 9. 4. 2018
 – Přítomno 13 zastupitelů; omluveni doc. Ing. Mikulka, CSc.,  

a Ing. Verner Danielisová (oba NH) 

Zastupitelstvo obce:
 – schválilo ověřovatele zápisu: PhDr. Rymešová Pavla, Ph.D., a Ing. arch. 

Jech Adam
Pro: 12 hlasů Proti: 0 Zdržel se: 1 hlas (NH)

 – schválilo návrhovou komisi ve složení pan Vondra Vladimír a pan Ko-
hutič Filip
Pro: 13 hlasů

 – neschválilo zařadit přednostně na program zasedání bod 2) Informace 
o územním plánu
Pro: 4 hlasy (3 NH, 1 ODS) Proti: 2 hlasy (ODS) 
Zdrželi se: 7 hlasů (5 ODS, 2 TOP 09)

 – schválilo program zasedání tak jak byl navržen
Pro: 11 hlasů Proti: 0 Zdrželi se: 2 hlasy (NH)

 – schválilo, dle ustanovení § 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích, a dle § 17 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, závěrečný účet za rok 2017 a souhlasí s celoročním 
hospodařením bez výhrad
Pro: 10 hlasů Proti: 0 Zdrželi se: 3 hlasy (NH)

 – schválilo, dle ustanovení § 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích, účetní závěrku roku 2017 na základě předložených účetních 
výkazů sestavených k rozvahovému dni 31. 12. 2017 – Rozvaha, Vý-
kaz zisku a ztráty, Příloha, Inventarizační zpráva a Zpráva o výsledku 
přezkoumání hospodaření. Výsledek hospodaření obce za rok 2017 činí 
22 994 063,17 Kč
Pro: 10 hlasů Proti: 0 Zdrželi se: 3 hlasy (NH)

 – schválilo podle ustanovení § 85 písm. a) ve spojení s § 41 odst. 2 zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích, bezúplatný převod pozemku č. parc. 428/39, 
orná půda o výměře 79 m2 v k. ú. Horoměřice z vlastnictví České repub-
liky – Státního pozemkového úřadu do vlastnictví Obce Horoměřice. 
Pozemek je ve skutečnosti opatřen zámkovou dlažbou ve vlastnictví 
Obce Horoměřice a je součástí vozovky v ulici Slunná

 – schválilo podle ustanovení § 85 písm. a) ve spojení s § 41 odst. 2 zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích, bezúplatný převod pozemku č. parc. 425/363, 
ovocný sad o výměře 114 m2 v k. ú. Horoměřice z vlastnictví České 
republiky – Státního pozemkového úřadu do vlastnictví Obce Horoměři-
ce. Pozemek je ve skutečnosti opatřen zámkovou dlažbou ve vlastnictví 
Obce Horoměřice a je součástí vozovky v ulici T. G. Masaryka
Pro: 13 hlasů (společné hlasování pro oba pozemky)

 – souhlasí s budoucím bezúplatným převodem částí pozemku č. parc. 472 
od Středočeského kraje, na kterých budou vybudovány autobusové za-
stávky
Pro: 13 hlasů 

 – pověřuje starostu jednáním s panem Möhwaldem ve věci upřesnění bu-
doucího využití pozemku č. kat. 400/235 v případě jeho pronájmu 
Pro: 13 hlasů

 – schválilo kupní smlouvu s GP plus., s.r.o., na koupi veřejné infrastruk-
tury na pozemcích č. parc. 393/1, 393/26, 393/31, 393/40 a 393/106  
v k. ú. Horoměřice:

1. veřejný vodovod

2. splašková kanalizace

3. těleso místní komunikace

4. veřejné osvětlení

Každá ze staveb veřejné infrastruktury ad 1. až 4. je nabývána za  
cenu 1 Kč.
Pro: 13 hlasů 

 – vzalo na vědomí zprávu ze zasedání rady
Pro: 13 hlasů

Vysvětlivky zkratek:
NH = sdružení nezávislých kandidátů Naše Horoměřice
ODS = Občanská demokratická strana
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ZÁVĚREČNÝ ÚČET ZA ROK 2017
Přehled nejdůležitějších údajů

příjmy po konsolidaci: 103 499 896,64 Kč
výdaje po konsolidaci: 131 437 385,38 Kč

přijaté dotace celkem: 31 852 074,57 Kč
v tom 
 – záloha dotace na prezidentské volby 36 452,00 Kč
 – dotace ze SR na výkon státní správy 1 342 600,00 Kč
 – dotace pro ZŠ a MŠ (šablony) 554 654,40 Kč
 – dotace ze SFŽP na stavbu ČOV 29 918 368,17 Kč

přijaté dary celkem: 3 620 697,00 Kč
v tom neinvestiční dary
 – dar na provoz MŠ od MAXIM TRADE 20 000,00 Kč
 – dar na provoz ZŠ od MUDr. Holého 20 000,00 Kč
 – dar na provoz ZŠ od MAREKA Services 50 000,00 Kč
 – dary na dětský den od místních podnikatelů 51 000,00 Kč

v tom investiční dary
 – dar na projekty životního prostředí od Letiště Praha 
(program Žijeme zde společně) 1 779 697,00 Kč

 – dar na rekonstrukci správní budovy ve statku  
pro obecní policii a ordinaci od Letiště Praha  
(program Dobré sousedství) 1 200 000,00 Kč

 – dar na stavbu ZŠ od ZAPA beton 500 000,00 Kč

investice celkem: 84 075 858,80 Kč
v tom:
 – dláždění komunikace ul. Zelená 1 342 492,00 Kč
 – dláždění komunikace ul. Kolmá 2. část 1 495 155,00 Kč
 – dláždění části komunikace Za Dvorem 524 262,00 Kč
 – rozšíření komunikace ul. Za Humny 676 323,85 Kč
 – projektová dokumentace  
k rekonstrukci ul. Lomená 60 500,00 Kč

 – příprava na vybudování měřiče rychlosti  
ul. Revoluční 25 028,00 Kč

 – rekonstrukce a rozšíření ČOV 52 247 003,61 Kč
 – splašková kanalizace ul. Výstavby 804 650,00 Kč
 – dešť. kanalizace ul. K Lesu a V Roklích 643 551,81 Kč
 – montáž klimatizace do MŠ 69 049,00 Kč
 – přístavba ZŠ 13 910 990,37 Kč
 – stroje a zařízení pro novou ZŠ 4 058 744,00 Kč
 – nové veřejné osvětlení ul. Polit. vězňů 201 991,00 Kč
 – rekonstrukce správní budovy statku 4 492 750,55 Kč
 – PD a příprava lokality Nad Prahou 454 352,00 Kč
 – nákup pozemků   190 826,00 Kč
 – koupě traktoru Zetor  423 500,00 Kč
 – koupě traktůrku Honda  120 000,00 Kč
 – rozšíření kamerového systému 157 040,00 Kč
 – splátka objektu statku 1 480 000,00 Kč
 – kopírka na OÚ    59 625,61 Kč
 – pořizování nového územního plánu 828 850,00 Kč

nově přijatý úvěr v r. 2017:
 – od Komerční banky, a.s., na dofinancování  
stavby ČOV 13 000 000,- Kč 
splatnost 3 roky (1/2021), úrok 1M PRIBOR + 0,36 % p.a.

Výsledek hospodaření za rok 2017 činil 22 994 063,17 Kč (zisk)
Hospodaření obce bylo přezkoumáno auditorem, spol. NBG, 
se závěrem: bez výhrad.

Zůstatky na účtech činily k 31. 12. 2017: 11 375 385,66 Kč

Obec je držitelem akcií Úpravny vody Želivka v celkové nomi-
nální hodnotě 3 876 714,00 Kč.

Závazky obce k 31. 12. 2017 činily celkem 3 545 824,63 Kč
v tom:  dodavatelé (neuhrazené faktury  

před splatností) 819 707,47 Kč
nevyplacené mzdy zaměstnancům 634 990,00 Kč
závazky ze sociálního  
a zdravotního pojištění 347 106,00 Kč
srážková daň (sražená zaměstnancům) 4 988,00 Kč
zálohová daň (za zaměstnance) 95 409,00 Kč
daň z přidané hodnoty 716 445,00 Kč
srážky z platu 65 319,00 Kč
ost. krátkodobé závazky  12 168,00 Kč
dotace pro FK Horoměřice  125 000,00 Kč
dohadný účet pasivní  
(odhad vyúčtování energií 700 000,00 Kč
dlouhodobě přijaté zálohy (kauce byty) 24 692,16 Kč 
Ost. dlouh. závazky (splátky za statek,  
nájem pozemků) 3 023 414,00 Kč
Dlouhodobé přijaté úvěry  
(pozemky ČOV, stavba ČOV) 13 661 620,00 Kč

Pohledávky obce k 31. 12. 2017  
byly v celkové výši 1 961 627,41 Kč 

v tom:  nezúčtované provozní  
zálohy na energie 1 679 082,95 Kč
odběratelé – vydané faktury  
(před splatností)  122 757,00 Kč
jiné pohledávky (poplatky, pokuty) 77 180,00 Kč
půjčky poskytnuté zaměstnancům  
ze soc. fondu 39 052,46 Kč
doplatek za volby 43 555,00 Kč

Obec měla k 31. 12. 2017 majetek v celkové pořizovací ceně 
479 621 193,81 Kč, zůstatková cena po odečtení oprávek (odpisů) 
je 403 765 379,53 Kč.

Obec zřizuje sociální fond, kam bylo v r. 2017 převáděno 1,5 pro-
centa z hrubých mezd, celkem 116 528,00 Kč. Z tohoto fondu je 
hrazen sociální program pro zaměstnance – příspěvky na penzijní 
připojištění a kulturní akce a jsou z něj poskytovány bezúročné 
půjčky zaměstnancům.

Přehled závěrečného účtu 2017 ve struktuře rozpočtu najdete 
v tabulce na následující straně.

Obec Horoměřice zřizuje tři příspěvkové organizace: 

 y Základní škola Horoměřice hospodařila v roce 2017 se zis-
kem 276 172,26 Kč. Výrok auditora, který ověřil účetní zá-
věrku – bez výhrad. Obec poskytla škole příspěvek ve výši 
1 934 000,00 Kč. 

 y Mateřská škola Horoměřice hospodařila v roce 2017 se ziskem 
288,92 Kč. Výrok auditora – bez výhrad. Obec poskytla školce 
příspěvek ve výši 1 238 000,00 Kč. 

 y Školní jídelna Horoměřice hospodařila v roce 2017 se ziskem 
61 019,56 Kč. Výrok auditora – bez výhrad. Obec poskytla jí-
delně příspěvek ve výši 1 131 000,00 Kč. 

Bc. Jana Kohoutová
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NÁZVY HOROMĚŘICKÝCH ULIC
Ulice K Rybníku
Tuto ulici bychom asi našli i bez označení a snadno si domyslí-
me, že se této cestě „k rybníku“ začalo tak říkat po vybudování 
rybníka, dávno před formálním pojmenováním ulic.

Vyvstává ale otázka, kterého rybníka, protože směřuje hned 
ke dvěma. Předpokládejme tedy, že k tomu, který byl zhotoven 
jako první.

V místní tradici bylo, alespoň co se týká označení, jasno. 
Blíž k obci byl „Pod prvníma lukama“ a vzdálenější byl „Pod 
druhejma lukama“. To by ale ještě nemuselo znamenat pořadí 
vzniku. Pravděpodobnější je číslování ve směru od původní 
zástavby. A zmiňované louky jsou nejspíš dnešní pole poblíž 
obou rybníků.

Podíváme-li se na starou katastrální mapu, není na té z roku 
1840 ani jeden z obou rybníků. Vypomůžeme si tedy ještě kro-
nikou a přečteme si, že bližší rybník byl založen v roce 1820.

Není těžké si vysvětlit, že založení v té době asi znamenalo 
jen rozhodnutí a možná už také zahájení prací. Ty ale mohly, 
s přihlédnutím k technickým a finančním možnostem stavi-
telů, trvat několik roků a při zaměřování katastru ještě nebyl 
rybník hotov.

Jelikož trigonometrická měření sloužící k vytvoření takzva-
ného stabilního katastru byla v habsburské říši započata v roce 
1817 a práce pokračovaly až do roku 1861, je horoměřická ka-
tastrální mapa z roku 1840 pro naši obec vůbec první mapou.

O promyšlenosti systému se přesvědčíme při porovnání čís-
lování pozemků. U parcel, které nebyly zásadně děleny, platí 
tehdejší číslování i po současné digitalizaci katastru, na kterou 
jsme od zahájení prací čekali skoro tak dlouho, jako naši před-
kové na základní mapu.

Pojďme ale zpátky k rybníku. Ten první je napájen vlastním 
pramenem v jihozápadním rohu, což byla původně studna. 
Dalším zdrojem je přepad z nádrže Podraboch, přiváděný do 
rybníka odkloněním z dešťové kanalizace, do které je zároveň 
drenáží svedena spodní voda z pozemků západně od Velvarské 
podél ulice u Studánky.

Před zhotovením dešťové kanalizace plnil tuto funkci ote-
vřený kanál přes tzv. Panskou zahradu.

V době, kdy byl rybník v držení státu, který se o něj vůbec 
nestaral, vykonává nejnutnější údržbu místní rybářský spolek, 
založený jako klub v roce 1972. Opakovaně zpevňuje břehy, 
odstraňuje největší naplaveniny a na jaře uklízí celé okolí.

Rybáři každoročně doplňují množství ryb a v květnu pořá-
dají vyhlášené rybářské závody. Po zbytek sezóny si tu pak 
členové v příjemném prostředí užívají zasloužený klidný lov. 
Rybáři mají zásluhu, že ještě rybník existuje.

Nyní mu možná svítá na lepší časy, protože byl v restituci 
vydán Královské kanonii, a ta ho obci spolu s předním dvo-
rem ve statku, vodní nádrží před statkem a bývalým parkem 

pronajala za symbolickou jednu korunu. Rybáři se už nemusí 
o svého koníčka obávat a tradiční dětské dny u rybníka také 
mohou pokračovat. Hlavně je ale větší naděje na získání peněz 
k provedení zásadní opravy.

Přesuňme se teď k rybníku pod čistírnou odpadních vod, 
která byla na podzim loňského roku zcela přebudována a vy-
bavena nejmodernější technologií. Tento rybník se jako his-
torický majetek po roce 1989 vrátil obci ve stavu naprosté 
devastace. V té době přes něj byla od roku 1987 vypouštěna 
voda z experimentálního typu čistírny a byl definován jako do-
čišťovací. Při rekonstrukci čistírny v roce 1995 byla nefunkč-
ní technologie nahrazena režimem s nárazovým vypouštěním 
přečištěné vody a rybník dostal funkci vyrovnávací. Protože 
byl ale zcela zanesený bez možnosti regulace odtoku, vypuš-
těný objem přečištěné vody se jen s malým zdržením přelil do 
potoka. Obec samozřejmě žádala o dotaci na celkovou opravu, 
ale když v roce 2005 konečně v radě Státního fondu život-
ního prostředí uspěla, nepodepsal dotaci ministr, který použil 
schválenou částku na nějakou akci bližší jeho srdci.

Nakonec zaplatilo celou akci letiště z tehdy startujícího pro-
jektu „Žijeme zde společně“.

Po loňské přestavbě čistírny už odtéká přečištěná voda ply-
nule přímo do potoka a rybník je znovu napájen jen přepadem 
z horního rybníka.

Tak to také bylo při jeho založení nájemcem dvora a cukro-
varu Václavem Hoffmannem v roce 1860.

Nepočítáme-li statek, který má ale hlavní vjezd z Velvarské, 
je největší vzácností v ulici K Rybníku památný dub u čp. 27. 
Jde o dub letní (Quercus robur), který byl v roce 2000 z ini-
ciativy paní Evy Šenové vyhlášen památným stromem. Při té 
příležitosti odhadovali odborníci jeho věk na více než 300 roků. 
Znamená to, že mohl vyklíčit v době rakouského císaře Leo-
polda I. nebo jeho nástupce Josefa I. V tomto období také vládl 
pruský král Fridrich Vilém I., ruský car Petr I. Veliký a fran-
couzský „král slunce“ Ludvík XIV.

Za vlády Marie Terezie už nepochyb-
ně dosáhl slušné velikosti, ale protože 
se mu jako mladému stromku asi nikdo 
nevěnoval, rozvětvil se nízko nad zemí 
a jeho postranní větve bude třeba zajistit, 
aby se celý nerozlomil.

S trochou nadsázky můžeme tvrdit, 
že se pod tímto nádherným stromem 
13. srpna 1824 narodil slavný botanik 
a cestovatel Benedikt Roezl. Narodil se 
v domě, který stál na místě domu čp. 
27 a jednalo se o příbytek zahradníka. 

Do jeho rodiny se Roezlův otec Vin-
cenc jako mladý zahradník přiženil 
a odtud se v roce 1829 s celou rodinou 
přestěhoval do zahradnictví v Pátku Cukrovar – rok 1905

Rybník Pod Luky II
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nad Ohří. Pracoval tam až do odchodu na 
odpočinek, zatím co jeho syn Benedikt 
odešel jako šestnáctiletý do učení a pak dál 
do světa poznávat a objevovat.

Tento rodný dům je v kronice zmiňován 
již od roku 1695, i když čp. 27 dostal až 
v roce 1771, kdy bylo provedeno číslování 
domů.

Někdy v druhé polovině 19. století byl 
přestavěn do současného tvaru a od 1. 
ledna 1903 tam byla umístěna ordinace 
obvodního praktického lékaře, MUDr. An-
tonína Doubravského. Ten tam také s rodi-
nou bydlel.

Zahradník byl přestěhován do domku 
u rybníka čp. 131, který byl pro něho v r. 
1902 postaven tehdejší správou cukrovaru.

Před prvním „zdravotním střediskem“ 
v čp. 27 museli nemocní k lékaři například 
až do Roztok.

Tady je na místě si připomenout, že 
v Roztokách léčil v 19. století doktor Rýz-
ner, který kolem roku 1890 jako amatérský 
archeolog objevil na Holém vrchu pravěké 
pohřebiště.

Nálezy byly později označeny jako tzv. 
Únětická kultura a podobné byly v men-
ším měřítku na několika místech vykopány 
také v Horoměřicích a v Černém Vole.

Od března 1934 přebírá ordinaci v čp. 27 
MUDr. Václav Holeček, kterého už mnozí 
pamatujeme jako výtečného diagnostika. 
V obci se zasloužil o prosazení některých 
veřejných hygienických opatření a podle 
tehdejších možností se obětavě potýkal 
i s občasnými epidemiemi, například zá-
škrtu a spály. Na sklonku války byl na zá-
kladě udání vězněn za poslech zahraniční-
ho rozhlasu a v poválečných létech šéfoval 
jako primář v nemocnici v Tuchoměřicích. 
I v té době ještě částečně ordinoval, ale 
také už se v jeho ordinaci v čp. 27 objevil MUDr. Jindřich 
Prexl. Za jeho působení se zdravotní středisko přestěhovalo 
do Konečné ulice a čp. 27 slouží od roku 1955 jen k bydlení.

K bydlení slouží také další domy v této ulici a všechny jsou 
mladší než čp. 27 a čp. 131. Stojí podle původní cesty k ryb-

níku. Ta ale dříve pokračovala rovně přes 
nynější pozemek parku a podle levého kří-
dla zámku zhotoveného v roce 1693, pro-
storem dnešního předního dvora, který v té 
době ještě neexistoval.

A nestály ani objekty, které tam dnes 
můžeme spatřit. Dnešní tak zvaný park, 
který teď má velkou naději na vzkříšení, 
byl asi třetinový. Vznikl jako součást zám-
ku, a ještě bychom tam mohli pod vrstvou 
vegetace najít trosky původních parko-
vých objektů.

Cesta byla odkloněna a park rozšířen 
kvůli založení cukrovaru v roce 1847. 
Jeho zásluhou se v Horoměřicích a okolí 
rozšířilo pěstování cukrové řepy a v době 
dlouhé kampaně zaměstnával stovky lidí.

Panoráma obce bylo obohaceno o dva 
vysoké komíny, které byly po zrušení cuk-
rovaru v roce 1917 zase zbourány. Do sou-
časnosti nám z cukrovaru zbyla jen velká 
budova na předním dvoře proti vjezdu, 
donedávna zemědělcům sloužící jako sýp-
ka. Nyní plánuje správa obce přeměnu této 
stavby na obecní kulturní a společenské 
zařízení.

Přeměna celého statku na živé historic-
ké centrum obce již byla zahájena rekon-
strukcí bývalé správní budovy AGRIVEPu 
na předním dvoře. Je tam přemístěna slu-
žebna obecní policie, nový domov tam na-
šel Rodinný klub Pohoda a bezbariérové 
přízemí bude využito pro potřebu zdravot-
nictví.

V letošním roce byla v ulici v návaznos-
ti na dokončenou modernizaci čistírny od-
padních vod zhotovena splašková kanali-
zace a až se povrch kanalizace stabilizuje, 
určitě se obyvatelé ulice brzy dočkají as-
faltové nebo dlážděné vozovky. Pak bude 
cesta příjemnější také pro vycházky k ryb-

níku, účastníky pálení čarodějnic, návštěvníky rybářských zá-
vodů a dětských dnů.

Václav Kášek
foto: Vladimír Dvořák, Ing. Jiří Piskač a archiv OÚ

P O Z V Á N K A
Obec Horoměřice pořádá

Neděle 10. června 2018 od 9 do 12 hodin
u rybníka Pod Luky
Hledáme dobrovolníky, kteří by měli chuť pomoci  
s organizací dětského dne – vzali by si na starost  
některé ze stanovišť.  
Prosím přihlaste se na tel. 220 970 375 J. Kohoutové.

Děkuji.

Dům čp. 27

Památný strom – dub letní
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OTEVŘENÝ DOPIS
Vážený pane starosto,

ceníme si Vaší práce a jsme rádi, že jste ochoten naslou-
chat a řešit s občany problémy týkající se obce, a to jak 
aktuální, tak dlouhodobé. Nakonec snaha všech obča-
nů Horoměřic by měla být stejná, a to zachovávat a vy-
tvářet v obci příjemné prostředí pro život. Měli bychom 
se zasazovat o zachování zelených ploch, dostupných 
a různorodých služeb pro všechny občany, vytváření bez-
pečného prostoru nejen pro naše děti, ale v neposlední 
řadě i o to, aby obec byla pěkným místem k setkávání sta-
rousedlíků i našich sousedů z okolí.

V aktuálním Horoměřickém zpravodaji ze dne 28. 3. 
2018 jste se vyjádřil ke třem hlavním problémům v obci. 
Jedna z těchto záležitostí, tedy vydání pozemků v rám-
ci církevních restitucí a z toho plynoucí krajně nejistá situ-
ace obyvatel ulice K Bytovkám, se nás bezprostředně týká. 
S některými z Vašich závěrů ohledně řešení tohoto problé-
mu nemůžeme ani v nejmenším souhlasit a rádi bychom 
je tedy tímto způsobem uvedli na pravou míru.

V prvé řadě zmiňujete, že obyvatelé Bytovek požadují 
po obci, aby „bránila jejich zájmy“ a dále uvádíte, že to 
je „dost komplikované“. Domníváme se, že to, aby obec 
bránila zájmy svých občanů, je zcela legitimní požadavek. 
Obec měla možnost zájmy obyvatel lokality bránit v již 
roce 2015. V archivech jsme dohledali Rozhodnutí Stát-
ního pozemkového úřadu ze dne 22. 6. 2016, ve kterém 
se stát ptá obce, jestli je možné pozemek č.206/22 vydat 
v restituci Kanonii premonstrátů. Obec v listině pod čj. 
OÚ/3304/15/Ká pozemkový úřad ujistila, že „překážky 
vydání věci nejsou“. Chtěli jsme se tedy Vás, pane staros-
to, a jednotlivých členů zastupitelstva zeptat, kdo se pod 
touto značkou skrývá a zda tato osoba byla v této době 
oprávněna se k celé věci oficiálně vyjádřit. O tomto kroku 
nás nikdo neinformoval, nikdo se nás na nic neptal. Zastu-
pitelé obce přesto došli k závěru, že je vše v pořádku a nic 
nebrání vydání pozemků. Je s podivem, že si obec neuvě-
domila, že pod tímto pozemkem vede obecní kanalizace, 
rozvody vody a plynu a dalších obslužností, a to soukro-
mé i obecní. Velice se cítíme znepokojeni faktem, že obec 
absolutně nemá tyto obslužnosti zmapovány a zakresle-
ny tak, jak to odpovídá péči řádného hospodáře. Ptáme 
se tedy, proč obec nebránila zájmy občanů, když k tomu 
měla příležitost, proč záležitost nekonzultovala s občany, 
kterých se změny bezprostředně dotýkaly?

Za druhé uvádíte, že jsme si zvykli užívat „plochu, která 
je určená pro nový dům“. Od roku 1968, kdy byly bytovky 
postaveny, se o přilehlou zeleň starali obyvatelé jednot-
livých domů. Tyto pozemky byly kdysi dávno pomyslně 
rozděleny mezi jednotlivé domy dle stavebního záboru 
pro jednotlivé objekty, s ohledem na terénní úpravy. Na 
severní části pozemku bylo původně volejbalové hřiště, 
dětský kolotoč, pískoviště a prolézačka. To vše vybudovali 
místní obyvatelé a bylo to využíváno celou obcí, včetně 
školy a školky. Obyvatelé bytovek se celou dobu o při-
lehlé pozemky starali. Šlo o pravidelné sekání trávy, ale 
i osazování keři a stromy. Z uvedeného tedy vyplývá, že 
jsme to nebyli a nejsme jen my z bytovek, kdo pozemek 
používá. Je zde stále dětské hřiště, branky na fotbal, sice 
rozpadající se, ale stále lavičky, děti zde v zimě sáňkují, 
scházejí se zde mladší i starší. Ano je pravda, že okrajové 

části pozemku používáme k parkování. Nabízí se ovšem 
otázka, kde jsme měli parkovat. Obecní je pouze pane-
lová silnice mezi domy. Pokud kdokoli nechá auto na ní, 
zcela ji zablokuje, dvě auta se zde totiž nevyhnou. Ani 
toto si obec neuvědomila, když vydala povolení k vrácení 
majetku v restituci? Nebo se zde jednalo o nějakou do-
hodu s pozemky mezi obcí a Kanonií, jak ji zmiňujete ve 
Zpravodaji?

Dále uvádíte, že se snažíme nebo že po obci chceme, 
aby „zabránila výstavbě“. Jak jsme již uváděli výše, obec 
podle našeho názoru neměla vydávat kladné stanovisko 
pro vydání pozemků bez jakékoliv komunikace s občany 
nejen z bytovek.

 I přes uvedené argumenty, my se výstavbě nového 
domu nebráníme, jenom se snažíme o to, aby dům, který 
zde má vzniknout, odpovídal charakterem a velikostí stá-
vajícím bytovkám, aby byla zachována dopravní obsluž-
nost tohoto místa a aby byly v obci zachovány zelené plo-
chy v souladu se Strategickým plánem Obce Horoměřice. 
Není přece možné, aby na ploše, která velikostí odpovídá 
výstavbě pro jeden dům v dané lokalitě, vznikl dům s 30 
až 50 byty. Pro orientaci: v každé ze stávajících bytovek 
je v současné době pouze osm bytů. Je zcela jasné, že 
takto velký dům by musel zaplnit téměř celou severní 
část pozemku č. 206/22. V tomto světle se také jeví jako 
zcela účelová celistvost zmíněného pozemku a příslib ná-
sledného odprodeje plochy, přibližně 1700 m2 mezi domy 
č. 369 a 370, jejím obyvatelům za zcela nehoráznou cenu 
1000,- Kč za metr čtvereční, až po dokončení stavby. De-
veloper evidentně potřebuje tuto plochu pro splnění ko-
eficientu zastavěnosti dle územního plánu. Stejně tak je 
ochoten až po dokončení výstavby část pozemku o rozlo-
ze 1300 m2 bezplatně darovat obci. Ani toto si zastupitelé 
neuvědomují? Mohli by se zastupitelé, v čele s panem 
starostou, k této záležitosti vyjádřit?

V neposlední řadě nás překvapila Vaše formulace, že“ 
je v zájmu obyvatel ulice V Bytovkách, aby si vyjednali co 
nejlepší podmínky budoucí stavby“. O to se pochopitel-
ně snažíme. Zarážející je ovšem to, že obec se na jedné 
straně staví jako prostředník a obhájce zájmů obyvatel 
uvedené lokality, na druhé straně se pak prostřednictvím 
Zpravodaje dozvídáme, že si máme podmínky výstavby 
vyjednat sami. Koneckonců nejedná se zde pouze o zájmy 
obyvatel bytovek, ačkoli těch se problém dotýká primár-
ně, ale o zachování celkové pohody, vzájemné pospolitos-
ti a příjemného prostředí pro budoucí generace. 

Závěrem bychom chtěli vyjádřit pevné přesvědčení, 
že současný velmi neutěšený stav je pouze výsledkem 
řetězce nedorozumění a že se nám tuto záležitost poda-
ří vyřešit v součinnosti se zástupci obecního zastupitel-
stva. Pevně věříme, že se nám podaří najít takové při-
jatelné řešení, které by vyhovovalo všem zúčastněným 
stranám. 

V Horoměřicích dne 4. 4. 2018

Ing. Marcela Helerová, Ing. Aleš Sedláček,  
Ing. Šárka Fajkošová, Ing. Jan Pergler,  

Ing. arch. Klára Eckertová, Mgr. Jiří Gurecký,  
Jitka Potůčková, Prof. RNDr. Stanislav Vacek, DrSc.,  

Ing. Helena Řezbová, PhD., Ivana Rusová
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Odpověď na otevřený dopis obyvatel z ulice 
K Bytovkám ze dne 4. 4. 2018

Vážení obyvatelé ulice K Bytovkám,

ve své odpovědi se budu snažit zmínit to nejpodstatnější, pro-
tože jinak bychom zaplnili celý Zpravodaj.

Na Váš dotaz, zda obec brání zájmy svých obyvatel, odpoví-
dám: „Ano, brání.“ 
Přišli jste na jednání zastupitelstva 12. února s informaci, že 
pozemek č. parc. 206/22 od Královské kanonie premonstrá-
tů odkoupila „italská“ firma Castelfranco. Ta hodlá postavit 
bytový dům naproti garážím u statku a vy jste uvedli, že po 
dokončení stavby vám slibuje prodat části pozemku č. 206/22 
na parkování za cenu 5000 – 7000 Kč za 1 m2 a zřídit věcná 
břemena k vašim přípojkám vody a kanalizace za miliony.

Okamžitě jsme se spojili se zástupci Kanonie. Získali jsme 
pak písemný příslib, že maximální prodejní cena pozemků pro 
parkování bude 1000 Kč a věcná 
břemena k uloženým sítím budou 
zřízena bezplatně. Tento dopis po-
depsaný opatem Pojezdným jsme 
vám obratem doručili do schránek 
(viz dopis č. 1). Tuto písemnou zá-
ruku Kanonie chceme potvrdit ješ-
tě trojstrannou smlouvou za účasti 
obce, Kanonie a firmy Castelfran-
co.

Na otázku, proč obec nebránila 
„bytovkáře“ už v roce 2015, odpo-
vídám následující:
Uvádíte, že jste se v archivu SPÚ 
(Státní pozemkový úřad) dozvědě-
li, že obec v r. 2015 ujistila SPÚ, že 
pozemek č. 206/22 je možné vydat 
Kanonii premonstrátů a že v listině 
čj. OÚ/3304/15/Ká jsme SPÚ ujis-
tili, že nejsou překážky vydání to-
hoto pozemku. 

Byl jsem v té době starostou je-
den rok a netvrdím, že se nemohlo 
něco přehlédnout, ale zmíněný do-
kument jsme vyhledali v archivu 
a zde jej otiskujeme (dopis č. 2). 
Pozemek č. 206/22 byl tehdy ještě 
součástí rozsáhlejšího pozemku PK 
206/1, který zahrnoval nejen zelené 
plochy ulice K Bytovkám, ale celý 
prostor mezi ulicí K Ovčínu, Vel-
varskou, až k remízku a parcelám 
v ulici Ke Skále. 

SPÚ se tehdy obce dotázal, jaké 
je funkční zařazení tohoto rozsáhlé-
ho pozemku v územním plánu obce 
a jak je v současné době (v r. 2015) 
skutečně užíván. Naše vyjádření 
pro SPÚ tedy pravdivě popisovalo 
především to, jaký je stávající stav 
pozemku a jaké je zařazení pozem-
ku v platném územním plánu. Do-
mnívám se, že z tohoto vyjádření 
obce nelze dovozovat, že vydání 
pozemku „nic nebrání“, jak uvádí-
te. 

Skutečností je, že v té době bylo 
pro obec snazší se na čemkoli do-

hodnout s Kanonií než se státem. Příklad z praxe: pozemek, 
na kterém stojí na čistírna odpadních vod, také spravoval stát 
a spadal do církevní restituce. Vyjednali jsme s Kanonií, aby 
se tohoto pozemku vzdala ve prospěch obce. Obec následně 
o vydání pozemku požádala, ale ouha! Bezplatně to nešlo, mu-
seli jsme si ho od státu koupit (za 2,7 mil. Kč)! 

K otázce ohledně existence sítí:
Domy v ulici K Bytovkám, byly zkolaudovány (poslední 
z nich) v r. 1968. Z té doby není na obecním úřadě žádná do-
kumentace, která by se týkala sítí a přípojek. Během desítek 
let existence ale obec tyto přípojky i šachty opakovaně opra-
vovala a zajišťovala jejich průchodnost. Přesto není ve všech 
případech zcela známo, kudy přesně sítě vedou. 

Poznámka k parkování:
Učinil jsem dotaz na Stavebním úřadu ve Velkých Přílepech. Při 
kolaudaci střešních nástaveb, které proběhly postupně na všech 
Vašich bytových domech, bylo ohledně parkování, tzv. „dopra-

Dopis č. 1
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vy v klidu“ uvedeno, cituji: „Občané žijící v bytových domech 
mohou parkovat v dochozí vzdálenosti, tzn. 250 – 300 m“.

Dále zmiňujete strategický plán. Zde mi není jasná souvis-
lost, neboť strategický plán řeší především investice do obecní 
infrastruktury ve středně a dlouhodobém horizontu. Pro výstavbu 
nového bytového domu je důležitější platný územní plán. Uvádí-
te, že obec výstavbě nového bytového domu dostatečně nebrání. 
Ale je třeba si uvědomit, že pokud územní plán umožňuje stavět, 
obec nemá moc možností stavbě zabránit. Vyvíjíme tlak na in-
vestora, aby snížil plánovaný počet bytů, v tom se asi shodneme. 
Současně si obec uvědomuje, že se taková snaha promítne do 
ekonomiky stavby, a tedy i do celkové dohody s Kanonií.

Další otázka – „nehorázná“ cena 1000 Kč/m2:
Zde bych jen rád upozornil, že běžná cena stavebních pozem-
ků v této lokalitě je 2400 Kč/m2 (dle cenové mapy). Ovšem 
reálně, pokud si budete chtít koupit jakýkoli stavební pozemek 
v centru Horoměřic, připravte se opravdu na cenu 5000 – 7000 
Kč za m2.

Na posledním zasedání zastupitelstva jsem řekl, že by obec 
mohla nějakým způsobem do záležitosti vstoupit, ale v sou-
časné době není úplně jasno.

Další dotaz – je v zájmu obyvatel (bytovek) vyjednat si co nej-
lepší podmínky
Tady chci zdůraznit, že obec stojí na straně svých obyvatel 
a snaží se pro ně vyjednat co nejlepší podmínky (viz dopis č. 
1). Když ale zprostředkovala jednání s Kanonií, Castelfranco 
a obyvateli bytovek, hned v úvodu za obyvatele promluvil je-
jich právní zástupce. Plnou moc k zastupování sice neměl, ale 
jménem svých klientů bytovkářů uvedl, že podá žalobu, aby 
zpochybnil vlastnické právo Kanonie k pozemku č. 206/22, 
který jí byl vrácen v církevní restituci. Dodnes se divím, že 
zástupci Kanonie poté okamžitě z jednání neodešli. 

V takové situaci nevím, jak by obec mohla být dále nápo-
mocna při hledání řešení.

Zdeněk Babka – starosta

PK 206/1 – od tohoto pozem-
ku je v KN evidenci v západní části 

odděleno několik pozemků v lokalitě by-
tových domů. Tyto pozemky má v evidenci 

ÚZSVM. Ostatní zemědělská půda je v územ-
ním plánu definována jako veřejné vybavení (mod-
rá barva) uvažována je stavba základní a mateřské 
školy. Největší východní část pozemku je v barvě 
čevené jako všeobecné obytné území. Pás podél uli-
ce K Ovčínu je částečně vedený jako parky a aleje 
(podél školy) a částečně jako přírodní nelesní spo-
lečenstva. Už několk desítek roků je užíván jako 
zahrádky, původně pracovníků zemědělského 

družstva.
Přiložena kopie výřezu z hlavního 

výkresu ÚP.

Dopis č. 2
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Výstava studentů architektury
K poslednímu dubnu jsme uzavřeli hlasování v anketě o nej-
zajímavější studie, která probíhala v rámci výstavy Jak stu-
denti architektury vidí centrum Horoměřic. Studenti baka-
lářského studia navrhovali řešení tržnice ve statku, studenti 
magisterského studia urbanisticky řešili širší centrum obce. 
Hlasování probíhalo zvlášť pro každý typ projektů (tržnice 
nebo centrum). V obou případech mohli hlasující přidělit max. 
6 bodů – pro 1. místo 3 body, 2. místo 2 body a 3. místo 1 bod. 

1  Anketní lístky vyplněné stejnou osobou (stejným písmem) jsme započítali, protože lístky mohl vyplnit jeden člověk i podle pokynů jiných osob. Vliv na pořadí na prvních třech mís-
tech v obou typech projektů tyto hlasy neměly, protože hlasující své preference rozložil(i) mezi téměř všechny projekty.

Autoři nejúspěšnějších projektů budou oceněni finanční od-
měnou. Vítězné projekty zde představujeme.

Odevzdáno bylo celkem 72 anketních lístků, z toho 2 byly 
prázdné (nevyplněné) a 12 lístků bylo vyplněno stejnou oso-
bou, která hlasovala specificky – místo přidělování bodů vždy 
jen určila 1. místo. Její hlasy jsme tak započítali 3 body (za  
 1. místo).1

Bc. Jana Kohoutová

Tržnice

Sára Bursová – 1. místo

Filip Daněk – 2. místo

Lucie Medová – 3. místo
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Výsledky ankety
Tržnice – studie označené číslicemi
1. místo Sára Bursová (1) 78 bodů
2. místo Filip Daněk (2) 55 bodů
3. místo Lucie Medová (4) 44 bodů
 Tomáš Velek (10) 43 bodů
 Antonín Štička (8) 33 bodů
 Yauheniya Kokhan (3) 32 bodů
 Aneta Sedláčková (7) 31 bodů
 Valeriya Tepaeva (9) 12 bodů
 Kateřina Vlková (11)  9 bodů
 Viktoriia Nuzhdina (5)  7 bodů
 Anežka Přibylová (6)  4 body

Nové centrum obce – studie označené písmeny
1. místo Michaela Macková (C) 81 bodů
2. místo Ondřej Dibelka (A) 78 bodů
3. místo Barbora Šádková (G) 57 bodů
 Vít Pavelec (D) 36 bodů
 David Starý (F) 35 bodů
 Vojtěch Slavík (E) 20 bodů
 Michal Fousek (B) 16 bodů

Nové centrum obce

Michaela Macková – 1. místo

Ondřej Dibelka – 2. místo

Barbora Šádková – 3. místo
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Foto: Vladimír Dvořák

12. dubna 2018
Medaile obdrželi:

Justýna Bartakovičová
Helena Belatková

Patrick Hrabák
Jakub Kokštejn
Karel Kulhavý
Pavel Mikula
Dominik Naď

Patricie Pospíšilová
Agáta Říhová
Viktor Strnad

Neta Šichmantěr

Ve čtvrtek 12. dubna 2018 se v jídelně ve statku uskutečnil ob-
řad vítání občánků, při kterém nejmladší občané Horoměřic od 
pana starosty Babky dostávali pamětní medaile Obce Horoměřice 
s portrétem horoměřického rodáka Benedikta Roezla. Miminkům 
přišli zarecitovat a zazpívat předškoláci ze třídy Rybiček z mateř-
ské školy.
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Foto: Vladimír Dvořák

17. dubna 2018
Medaile obdrželi:
Marek Bambous

Helen Judith Dušek
Martin Linhart

Marie Matičková
Natálie Šenová

Jakub Štaffa
Terezie Vacková

Jakub Vostrý
Vojtěch Vostrý

Další obřad vítání občánků se uskutečnil v úterý 17. dubna 2018.
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Poslední dubnový večer patří tradičnímu pálení ča-
rodějnic. V Horoměřicích jsme pálili už po jedenác-
té. Loni jsme se museli kvůli stavbě čistírny uchýlit 
s vatrou do statku, letos jsme se vrátili zpět k rybníku. 

Každoročně se obáváme deště, který by akci pod 
širým nebem hodně znepříjemnil. Letos celý den 
svítilo sluníčko, pro změnu zase zlobil vítr. Naštěstí 
se večer uklidnil. Ale přípravy stačil i tak pořádně 
zkomplikovat. Nepodařilo se postavit stany, vítr si je 
hned bral. Vzduchem létaly i věci, které jsme připra-
vovali pro dětský program.

Zaměstnanci obce kvůli větru postavili letos 
o něco menší hranici než jindy. Je sucho a nikdo by 
si nepřál, aby něco chytlo. Však v Úholičkách hořelo 
už odpoledne, shořela tam hala na recyklaci odpadů, 
černý dým z požáru byl vidět i v Horoměřicích. Aby 
se nic takového nestalo i u nás, dohlíželi místní dob-
rovolní hasiči. 

Oblíbené country písničky hrála kapela Ve čtvrtek, 
i když bylo pondělí. O hladové a žíznivé se postarali 
místní podnikatelé.

Já jsem jako vždy měla na starost program pro děti. 
Letos na téma Z pohádky do pohádky. Děti se tak se-
tkaly s Ferdou mravencem, Křemílkem a Vochomůr-
kou, ježibabou od perníkové chaloupky a Shrekem. 
Taky potkaly draka, Krtečka, veverku Scrata z Doby 
ledové, střílely z praku Angry Birds a zacvičily si 
s Bobem a Bobkem. Snad jediná potíž byly fronty 
u některých stanovišť, však se kolem pohádkových 
postaviček vystřídalo asi 230 dětí. 

V osm hodin jsme zapálili oheň a přesně v devět 
rozzářil potemnělou oblohu ohňostroj.

Můj velký dík patří všem dobrovolníkům, kteří 
svůj čas věnovali dětem a připravili jim hezké od-
poledne plné zážitků. Děkuji kolegům z radnice, za-
městnancům obce, hasičům, strážníkům i lidem od 
stánků, kteří se podíleli na přípravách a organizaci 
celého večera. Všichni mají zásluhu na tom, že se 
čarodějnice povedly. Díky.

Bc. Jana Kohoutová
Foto: Ing. Zdeněk Sadílek, Vladimír Dvořák  

a Bc. Jindřich Urban
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Stromy
Kácíme i sázíme
Před několika týdny jsme museli pokácet několik stromů na pa-
louku u zastávky autobusu nahoře pod obchodním střediskem. 
Tento náš čin se setkal s vlnou nevole, a proto mi dovolte pár 
slov k tomuto rozhodnutí. Stromy jsme nechali zkontrolovat 
odbornou firmou a výsledek bohužel zněl, že jsou vevnitř duté 
a hrozí jejich pád. Proto bylo s ohledem na bezpečnost občanů 
vydáno rozhodnutí a stromy byly pokáceny. 

Hned následující dny byly vysázeny stromy nové, u kterých 
si samozřejmě budeme muset pár let počkat, než dosáhnou veli-
kosti původních. Většina rozhodnutí o povolení kácení zároveň 
ukládá náhradní výsadbu, ve stylu písně z pohádky Ať žijí du-
chové: „Slibuju za kluky, slibuju za holky, za každý strom dáme 
sto malých do školky.“ 

Těžko jich zasadíme za každý sto, jelikož sázení musí mít 
i nějakou koncepci a dřeviny musí být vysázeny na vhodný po-
zemek. Když to shrnu jen za posledních pár let, tak bylo nově 
vysázeno mnoho ořešáků podél polní cesty Do Oříšků, řada bříz 
a borovic roste podél cesty od autobusových zastávek v ulici 
Švejkova, několik nových sakur je v ulici Spojovací a nové břízy 
přibyly od dubna rovněž podél cesty z roklí do lesa. 

To je jen několik příkladů, určitě si teď nevzpomenu na všech-
ny nově vysazené stromy, ale věřte, že jich za poslední období 
bylo mnoho a pracovníci obecní čety je jezdí pravidelně zalévat, 
aby nám pěkně rostly. Zároveň věřte, že přemýšlíme o každém 
stromu, který se má pokácet, a nikoho z nás netěší, když už musí 
padnout. Všichni jsme rádi za zeleň, kterou v obci máme a o kte-
rou se všichni společně staráme.

Filip Kohutič
Foto: Vladimír Dvořák a Bc. Jana Kohoutová

Kácení starých stromů
nad zastávkou...
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„Slibuju za kluky, slibuju za holky,  

za každý strom dáme  

sto malých do školky.“

Břízky – cesta do lesa

Lípy v centru

Sázení bříz
6. 4. 2018
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JAN HEŘMÁNEK
V pátek 20. dubna 2018 byla v Přímé ulici odhalena pamětní 
deska štábního strážmistra Jana Heřmánka. Jde o první horomě-
řickou oběť 2. světové války. Považujeme za důležité připomí-
nat si válečné události a významné osobnosti právě v současné 
době, neboť přímí pamětníci těchto událostí pomalu odcházejí. 
Pamětní deska pak bude trvalou náhradou jejich vzpomínek. 

Pamětní desku zhotovil kameník Luděk Janda z Horoměřic 
a byla odhalena v den nedožitých 133. narozenin Jana Heř-

mánka. Pamětní desku odhalil starosta Zdeněk Babka za účasti 
nejstarších žáků základní školy a horoměřických občanů. Jana 
Heřmánka a okolnosti jeho smrti pak přiblížil Václav Kášek, 
který vyhledal informace v kronice a který také při odhalení 
promluvil. Jeho slova níže přetiskujeme.

Bc. Jana Kohoutová
Foto: Vladimír Dvořák a kronika obce

Vážení přítomní, milé děti,

žádný život ztracený při obraně státu a ochraně veřejnos-
ti by neměl být zapomenut. Proto jsme se tady dnes sešli, 
abychom si připomněli oběť čestného a statečného četníka, 
horoměřického občana, štábního strážmistra Jana Heř-
mánka. 15. září 1938 byl zákeřně zavražděn nacistickým 
ordnerem, když v Hoře sv. Šebestiána jako člen jednotky 
Stráže obrany státu vykonával hlídkovou službu.

Tyto jednotky, utvořené z četníků a vojáků, byly do po-
hraničí poslány k uklidnění nepokojů vyvolaných nacistic-
kými hrdlořezy Henleinovy Sudetoněmecké strany, kteří se 
terorem snažili o připojení Českého pohraničí k Hitlerově 
říši.

Jan Heřmánek byl jedním z devíti četníků zavražděných 
na několika místech kontrolovaného úseku.

Jeho pohřeb na únětickém hřbitově se stal několikatisí-
covou manifestací četníků, vojáků, hasičů, Sokolů a dal-
ších spolků a občanů.

Smutek za ztracený život, ale také nezlomné odhodlání 
bránit se spojenci náš stát před ohrožením ze strany tota-
litního souseda.

Krátce po pohřbu byla vyhlášena všeobecná mobiliza-
ce, ale o osudu našeho pohraničí se nakonec rozhodovalo 
v Mnichově.

Političtí vůdci Francie, Velké Británie, Itálie a Německa 
tam bez nás a bez ohledu na spojenecké závazky a meziná-
rodní garance 29. září rozhodli, že naše pohraničí má být 
připojeno k Německu.

Tím bylo Československo politicky zmrzačeno, hospo-
dářsky zruinováno, zbaveno ochrany pohraničních hor 
a značné části průmyslového potenciálu.

Jan Heřmánek

Pamětní deska
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ZPRAV UP 4 18
Obec plánuje další masivní výstavbu
Zástavba vzniklá v Horoměřicích po roce 1989 nesvědčí zrov-
na o promyšlené koncepci, a to nemusíte být zrovna odborník. 
Příkladů je možné nalézt nespočet. Jednotlivé lokality nejsou 
v Územní plánu (ÚP) s jasně specifikovanou dispozicí a nevy-
tváří soulad s urbanistickým rázem obce. Ten se s různorodostí 
nové zástavby vytrácí. Chceme s odstupem času upozornit na 
nejkřiklavější příklady z minulosti jako varování pro součas-
nost a budoucnost.

Komplex na křižovatce Hrdinů-Velvarská
Na hlavní křižovatce vznikl komplex bytů a prodejen, který 
byl posunut co nejvíce do křižovatky. Již v té době padl návrh 
vybudovat zde v budoucnu kruhový objezd, bohužel zbytečně. 
V současnosti se obec snaží o povolení tohoto okruhu, který 

byl pro nedostatek místa zamítnut. Obec v okolí křižovatky 
promeškala možnost koupě objektu po bývalém poslanci Blaž-
kovi na druhé straně přechodu, což by také umožnilo v bu-
doucnu vybudování okruhu a možnost zlepšit parkování, které 
je v okolí křižovatky kritické. 

 
Komplex bytů Na Pískách
Na pozemku menšího statku, uvnitř zástavby rodinných domů, 
vznikl předimenzovaný komplex se všemi negativními dů-
sledky pro obyvatele v okolí lokality.

Křižovatka Unětická – Velvarská 
Umístění autosalonu na hranici komunikace zkomplikovalo 
dopravní situaci v křižovatce. Změna Z55 v novém ÚP, podle 
níž má ulice obejít autosalon z druhé strany (viz obr.) má tuto 

Mnoho lidí muselo bez milosti opustit své domovy. Hra-
nice s Německem byla již kousek od Mělníka a pásmo po-
hraničních pevností bylo bez odporu vydáno Hitlerovi.

Britský politik a pozdější vítězný premiér Winston Chur-
chill okomentoval postoj svého předchůdce Nevilla Cham-
berlaina těmito slovy:

„Mohl volit mezi válkou a hanbou. Zvolil hanbu a bude 
mít válku“.

Jeho slova se vyplnila do roka a celý svět zaplatil za 
ústupky Hitlerovi 50 miliony lidských životů.

I Horoměřice měly za války mnohé oběti a hrdiny, ale na 
smrt Jana Heřmánka ještě před válkou bychom neměli za-

pomenout. V duchu přísahy plnil svědomitě a obětavě své 
povinnosti v době silného ohrožení, ale určitě s nadějí, že 
jeho služba má smysl.

Je na nás všech, abychom s ohledem na naše předky 
přistupovali ke svým povinnostem se stejnou odpovědností. 
Odkaz Jana Heřmánka nám to bude dnes odhalenou pa-
mětní deskou připomínat. Čest památce štábního kapitána 
in memoriam Jana Heřmánka. Čest památce všech obětí 
nacistické zvůle a čest všem hrdinům, kteří pomáhali ve 
druhé světové válce zvítězit.
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GLOSA
V minulém čísle zpravodaje mě k mému velkému překvapení 
zastupitel Čacký označil za „ekonomického lídra ODS“.

Tedy: nejsem vystudovaný ekonom, nejsem člen ODS ani 
nemám ve zvyku drát se moc dopředu. Ale když už mě pan 
Čacký nominoval (a prý prezentuje názory a program celého 
sdružení Naše Horoměřice), tak se nad tím asi budu muset 
zamyslet. Taková důvěra prostě potěší 

Vážím si toho, ale přece jen… Prostě mě zaskočilo, jak 
jsou Naše Horoměřice politicky progresivní. Dosud bylo 
zvykem, že lídra si každá kandidující strana vybírá sama. 

Teď lídra do čela místní kandidátky ODS vybral politický 
konkurent. Vskutku neotřelá inovace!

Převedeno do velké politiky: Kalousek jménem TOP 09 
rozhodne, jestli v čele hnutí ANO může být Babiš. Piráti 
dosadí lídra do čela KSČM, komunisté vyberou předsedu 
lidovcům, Okamura zase poradí sociální demokracii, jest-
li bude lepší Hamáček, Zimola nebo Chovanec. No není to 
geniální?

Bc. Jana Kohoutová

záměrem výstavby prodejního komplexu, což sebou přinese 
další zvýšení dopravy v již tak kriticky ve špičkách zahuštěné 
ulice Hrdinů (od letiště). Bohužel, původní plány nejsou na 
obci uloženy. 

Co přinese nový Územní plán?
Tlak na co největší zisky developerů a vlastníků, tedy další 
masivní výstavbu všude, kde je kousek volného místa? Obci 
v tom případě zůstanou náklady na řešení infrastruktury, par-
kování, dopravy atd. Deficit financí ze zástavby do roku 2014 
se obci podařilo snížit jen díky štědrým dotacím v období 
2014-2018. Stejně jako finance, má obec účelně a efektivně 
spravovat i katastr obce formou ÚP, ve prospěch občanů. 

V připravovaném ÚP jsou zastavitelné plochy 100,55 ha, 
plochy přestaveb 1,45 ha a plochy změn v krajině 19,8 ha. Je 
navržen zábor zemědělského půdního fondu v rozsahu 118,76 
ha. Největší lokalitou k zástavbě v připravovaném ÚP je lo-
kalita Z 38,39 -13,5 ha (obrázek) s určením plochy OBČAN-
SKÉHO VYBAVENÍ (komerční a obslužná zařízení), která 
se nachází jižně od obce. Zařazení do starého ÚP (1991) obci 
přineslo příspěvek od původního investora 16 milionu Kč na 
vybudování páteřní kanalizace ulicí Velvarská, ten však záměr 

nerealizoval (promeškal obnovení smlouvy s pozemkovým 
fondem). Co přinese obci ponechání lokality v novém ÚP? 
Obec má dle právního názoru Konzultačního střediska ústavu 
pro územní rozvoj právo vyřadit tento pozemek bez náhrady 
v případě: 

Náhrada vlastníkovi nebo oprávněnému nenáleží, jestliže 
k uvedenému zrušení došlo na základě jeho návrhu nebo 
po uplynutí 5 let od nabytí účinnosti územního plánu nebo 
jeho změny, či regulačního plánu nebo jeho změny, která 
zastavění dotčeného pozemku umožnila.

Proces ÚP probíhá pod taktovkou rady obce, která zatím ne-
vyjednala žádnou písemnou smlouvu (nejsou zápisy z jednání) 
o dohodách s vlastníky pozemků, což k transparentnosti pro-
cesu nepřispívá. Protože obec nemá ustavenu stavební komisi, 
je vyřazena z procesu vzniku ÚP odborná veřejnost. Všechno 
se tak peče pod pokličkou na radě obce. Důsledky ponesou 
budoucí generace obyvatel Horoměřic.

Zastupitelé SNK Naše Horoměřice 
Antonín Čacký, Ing. arch. Adam Jech,  

Ing. Zuzana Verner Danielisová, Doc. Ing. Vlastimil Altmann, 
Ph.D., Doc. Ing. Jan Mikulka, CSc.

situaci napravit. Otázkou ovšem je, co přinese záměr změny 
Z41 s určením PLOCHY OBČANSKÉHO VYBAVENÍ (ko-
merční a obslužná zařízení), který provoz zcela jistě dále za-
hustí

Lokalita k Roklím
Lokality s původně plánovaným členěním objektů, kdy upro-
střed měla být plocha činžovních domů s občanskou výstav-
bou doplněná RD po obvodu, je v reálu dotvářena zcela na-
opak. Činžovní domy umístěné na okraj lokality proti vůli 
majitelů sousedících RD ve starší zástavbě obec obětovala. Na 
okraji lokality byla nově zvýšena zastavitelnost pozemku se 
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ŠKOLÁCI V LONDÝNĚ
Žáci šesté a sedmé třídy ZŠ Horoměřice se zúčastnili šestiden-
ního zájezdu do Anglie, který organizovala cestovní kancelář 
CK2 a který měl opravdu výstižný název To nejlepší z Ang-
lie. V neděli 22. dubna v odpoledních hodinách jsme odjížděli 
spolu se žáky ZŠ Zlatníky a studenty Bankovní akademie Pra-
ha a nikdo z nás netušil, jaké zážitky nás čekají. 

V Londýně měli být žáci i učitelé ubytováni v hostitelských 
rodinách, což se podařilo jen naší škole, a to jen na jednu noc. 
Cestovní kancelář totiž nezajistila tzv. „meeting point“, kde 
jsou děti předávány do hostitelských rodin a ráno zpět pedago-
gickým pracovníkům. Místo toho objednala převoz taxisluž-

bou, která sice měla licenci pro dopravu dětí bez doprovodu 
dospělé osoby, ale školy zase neměly souhlas rodičů pro tento 
postup. Proto jsme byli další dvě noci ubytováni ve tříhvěz-
dičkovém hotelu ve Wembley, který byl sice krásný, ale který 
nemohl nahradit přímé zážitky z anglických rodin. 

Přes všechny komplikace děti chtěly pokračovat v zájezdu 
a nakonec se nám podařilo splnit celý program, navštívili jsme 
spoustu zajímavých míst v Londýně a dále například Oxford, 
Winchester a Stonehenge.

Mgr. Jaroslava Jursíková
foto: ZŠ

Greenwich Park POKRAČOVÁNÍ 

Oxford
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KOMPOSTÉRY
V minulém roce jsme formou ankety zjišťovali zájem občanů 
o domácí kompostéry. Následně jsme požádali o dotaci na po-
řízení 225 kompostérů. 

Jak jsme informovali v minulém čísle zpravodaje, obec zís-
kala dotaci na zakoupení domácích kompostérů z OPŽP (Ope-
rační program životního prostředí), která pokryje 85 % pořizo-
vacích nákladů. V dubnu proběhlo výběrové řízení, na jehož 
základě byla podepsána smlouva s dodavatelem kompostérů, 
společností JRK Česká republika.

Kompostéry by měly být dodány do 3 měsíců, tedy nejpoz-
ději v červenci. Budou dodány ve složeném stavu, ke každému 

kompostéru bude přiložen návod na montáž a brožurka o kom-
postování. Občané dostanou kompostéry od obce zdarma – na 
základě smlouvy o výpůjčce. Po 5 letech pak přejdou bezplat-
ně do vlastnictví občanů. Zájemce o kompostér, kteří se loni 
přihlásili v anketě, oslovíme hned, jakmile budou kompostéry 
dodány. Pro nepřihlášené bude k dispozici několik kompostérů 
navíc.

A protože dnes už ne každý ví, jak správně kompostovat, při-
pravujeme společně s dodavatelem kompostérů besedu o kom-
postování a používání kompostérů.

Bc. Jana Kohoutová

Kompostování jako tradice  
a nový trend v jednom

Naši prarodiče dobře věděli, že když v přírodě nebudou ničím 
plýtvat a když k ní budou ohleduplní, v dobrém jim to odpla-
tí. To, co se jevilo jako nevyužitelný odpad a zátěž, dokázali 
zpracovat a dál využívat. Řeč je o kompostovaní, o vhodném 

zacházení s něčím, co se dnes nazývá bioodpad. Kompostová-
ní je totiž přírodě nejbližší způsob, jak nakládat s organickými 
zbytky. Tráva, plevel, květiny, listí, slupky z ovoce a zeleniny 
a jiné zbytky z kuchyně a zahrádky mohou mikroorganismy 
rozložit a vytvořit kvalitní humus, který je přírodním hnoji-
vem, bohatým na živiny. Půdě se tak navrací to, co se z ní při 
pěstování plodin odčerpává.

Co napsali žáci – „účastníci zájezdu“
Výlet do Londýna byl skvělý. Zažili jsme snad úplně 
vše, co jsme zažít mohli. Objevily se i menší problémy, 

ale ty jsme překonali. Nejvíce se mi líbilo Muzeum voskových 
figurín Madame Tussaud, dům detektiva Sherlocka Holmese, 
London Eye, největší vyhlídkové kolo v Evropě a Stonehenge. 
Měli jsme velké štěstí, po celou dobu nám nepršelo.

Emma Keernik, žákyně 6. třídy
 

Cesta trvala asi 22 hodin, ale užili jsme si ji, byla to vel-
ká legrace. Ve Velké Británii jsme viděli Muzeum Mada-

me Tussaud, dům Sherlocka Holmese, London Eye, Muzeum 
H. Pottera, Stonehenge, Greenwich park, námořnické muzeum 
a další zajímavá místa. Během zájezdu nastaly také problémy 
s ubytováním, ale zájezd se mi moc líbil a určitě bych chtěl jet 
zase někdy znovu.

Vojtěch Polesný, žák 6. třídy
 

Cesta autobusem do Velké Británie proběhla bez problé-
mů, následovala jízda trajektem, která se mi moc líbi-

la. První den mě nejvíce zaujalo Muzeum voskových figurín 

a veliké kolo nad řekou Temží. Druhý den jsme si vyrazili do 
Oxfordu, kde je jedna z nejstarších univerzit na světě. Největší 
dojmy jsme s kamarádkou Monikou měly z návštěvy studia 
Harryho Pottera. Škoda, že nebylo ještě více příležitostí mluvit 
anglicky, ale výlet to byl pěkný.

Eva Zrůbecká, žákyně 7. třídy

 
6. a 7. třída ZŠ Horoměřice byly na výletě v Londýně. 
První den jsme si prohlédli metropoli, významné památ-

ky a na závěr se nám otevřel krásný výhled na celý Londýn 
z London Eye. Druhý den nám přinesl dobrodružství z atelierů 
Warner Bros, kde se natáčela sága Harryho Pottera. Odpoled-
ne nás autobus odvezl do univerzitního města Oxford. Večer 
si nás anglické rodiny na smluveném místě nevyzvedly, ale 
paní učitelky a paní delegátka z cestovní kanceláře nám zajis-
tily ubytování v krásném hotelu. Viděli jsme mnoho zajíma-
vých míst, např. zvedací most Tower Bridge, pevnost Tower of 
London, Stonehenge, Greenwich Park a další. Jeli jsme výletní 
lodí a ochutnali tradiční britské jídlo fish and chips. I přes malá 
nedorozumění s cestovní kanceláří se nám výlet líbil!

Hana Runštuková, žákyně 7. třídy

Tower Bridge Buckinghamský palác
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GDPR  
– ochrana osobních údajů
Nejspíš jste už v médiích zaregistrova-
li, že 25. května 2018 vstoupí v platnost 
nařízení Evropského parlamentu a Rady 
EU 2016/679 o ochraně fyzických osob 
v souvislosti se zpracováním osobních 
údajů.

Obce a obecní úřady zpracovávají 
osobní údaje svých obyvatel i dalších 
osob (žadatelů, zaměstnanců, smluvních 
partnerů atd.), podle nového nařízení 
EU jsou tak správci osobních údajů. 
Z toho pro ně plyne řada povinností, jak 
s údaji nakládat, jak je zabezpečit i třeba 
vymazat. 

Občané jako subjekty údajů pak mají 
právo udělit souhlas se zpracováním 
osobních údajů, tento souhlas odvolat, 
požadovat po správci vysvětlení, vznést 
námitku proti zpracování, vyžádat si pří-
stup ke svým údajům, nechat tyto údaje 
aktualizovat, opravit nebo vymazat, pře-
dat údaje jinému správci, obrátit se na 
pověřence nebo na Úřad pro ochranu 
osobních údajů.

Zde je třeba upozornit, že obec údaje 
svých občanů zpracovává především na 
základě zákonů (matrika, evidence oby-
vatel, správa místních poplatků atd.). 
V těchto případech občan nepodepisuje 
souhlas a také nemůže požadovat vyma-

zání svých údajů. Výjimkou jsou např. 
společenské akce jako např. vítání ob-
čánků nebo setkání jubilantů, kde i obec 
potřebuje výslovný souhlas se zpracová-
ním osobních údajů, což už v letošním 
roce důsledně aplikujeme.

Pověřenec pro ochranu osobních 
údajů je osoba, která jednak dohlíží na 
správce (v našem případě Obec), komu-
nikuje s Úřadem pro ochranu osobních 
údajů a mohou se na něj obracet také 
občané (subjekty údajů) ve všech zále-
žitostech souvisejících se zpracováním 
osobních údajů.

Podrobné informace naleznete  
na úřední desce obecního úřadu  
i na elektronické úřední desce  
http://www.horomerice.cz/uredni-deska/

Správce osobních údajů:
Obec Horoměřice, se sídlem  
Velvarská 100, Horoměřice,  
PSČ 252 62, IČ: 00241229.  
Kontaktní osobou u správce je  
Jana Kohoutová, tel.: 220 970 375,  
e-mail: jana.kohoutova@horomerice.cz

Pověřenec pro ochranu  
osobních údajů:
Lubor Homolka, tel.: 722 085 535,  
e-mail: lubor@jinac.cz

Mobilní rozhlas
V souvislosti s novým nařízením GDPR 
(viz výše) upozorňujeme všechny ob-
čany, kteří jsou registrováni do služby 
Mobilní rozhlas, že je třeba znovu po-
tvrdit souhlas se zpracováním osob-
ních údajů, abyste i po 25. květnu 
mohli dostávat zprávy z radnice. Sou-
hlas najdete po přihlášení do aplikace  
https://horomerice.mobilnirozhlas.cz/

Na stejné webové stránce se mohou 
zaregistrovat též noví zájemci o infor-
mace z obce.

Knihovna Horoměřice
Paní knihovnice v květnu podstoupí 
plánovaný lékařský zákrok. Pokusíme 
se pro dobu její pracovní neschopnosti 
zajistit zastupování. Přesto je možné, že 
bude provoz knihovny od 21. 5. 2018 
zhruba měsíc omezen, případně přeru-
šen. Informace o otevírací době bude 
zveřejněna na www.horomerice.cz, vy-
hlásíme ji rozhlasem i prostřednictvím 
mobilního rozhlasu a bude také vyvě-
šena na dveřích knihovny. Děkujeme za 
pochopení.

I N F O R M A C E

V Čechách i na Slovensku má kompostování velkou tradici. 
Tradiční způsob kompostování v hnojištích a jámách postup-
ně vystřídalo moderní a funkčnější řešení – kompostování 
v kompostérech. V nich dochází k rychlejšímu rozkladu bio-
logických odpadů za pomoci vzduchu a působením mikroor-
ganismů či ostatních půdních organismů. I navzdory tomu, 
že rozkladný proces v kompostérech probíhá na stejné bázi 
jako v půdě, je možné ho technologicky ovládat a zefektivňo-
vat, aby kvalitního přírodního hnojiva bylo co nejvíce v nej-
kratším čase. V hnojištích, které má na zahradě většina lidí, 
trvá zpracování bioodpadu minimálně rok. Kompostér, tím 
že udržuje teplotu a vlhkost, tuto dobu zkracuje až o třetinu. 

Navíc nevyžaduje tak velkou péči jako běžné kompostování 
v hnojištích. Kompostování je tedy ekologické i ekonomické 
řešení, které zabraňuje vzniku dalšího odpadu. Z hlediska 
životního prostředí je jednou z nejpřirozenějších forem re-
cyklace. Zužitkováním zeleného odpadu se získává kvalitní 
hnojivo.

Současně se díky kompostování také sníží podíl biologic-
ky rozložitelného komunálního odpadu (BRKO) v popelnicích 
na směsný odpad, což je jeden z cílů Plánu odpadového hos-
podářství. V současné době tvoří podíl BRKO v popelnicích 
cca 37 %. 

Převzato z materiálu JRK Česká republika
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Horoměřický zpravodaj vydává Obec Horoměřice,  
IČ 00241229, se sídlem Horoměřice, Velvarská 100. 

Horoměřický zpravodaj je periodický tisk Obce Horoměřice  
podle zákona č. 46/2000 Sb., vychází nepravidelně, 6 – 10 × ročně.  

Místo vydávání: Horoměřice.
Evidenční číslo MK ČR E 17966.

Horoměřický zpravodaj je doručován do domácností obce zdarma.
Vydavatel si vyhrazuje právo na grafickou a gramatickou úpravu příspěvků,  

případně na jejich krácení.
Za správnost příspěvku (zejména po právní stránce) odpovídá vždy autor příspěvku.

Názory autorů příspěvků nemusí být v souladu s názory vydavatele.
Grafika a tisk: Ondřej Cejnar 

Náklad: 1750 výtisků
Vaše příspěvky můžete doručit na obecní úřad či poslat e-mailem: 

podatelna@horomerice.cz 

LETIŠTĚ PRAHA INFORMUJE
V noci do Prahy 
pouze s tiššími 
letadly
Letiště Praha zavedlo významné změny v hlukových poplat-
cích s cílem přísněji regulovat noční provoz a motivovat do-
pravce k nasazování tišších letadel. Jedná se o opatření, kte-
ré navazuje na dlouhodobou snahu letiště snižovat hlukovou 
zátěž v blízkém okolí, a reakci na vzrůstající zájem o létání. 
Pro okolí letiště je zároveň pozitivní, že loňský rekord v po-
čtu cestujících neznamenal rekordní počet vzletů a přistání, 
který z důvodu lepšího plánování naplněnosti letadel zdaleka 
nedosáhl výše leteckých pohybů rekordního roku 2008. Nově 
nastavené hlukové kategorie lépe zohlední velké rozdíly v hlu-
kových vlastnostech letadel, za ta hlučnější a také za noční 
provoz zaplatí dopravci významně více. Finanční prostředky 
vybrané tímto způsobem od leteckých společností jsou využí-
vány pouze na financování protihlukových opatření v blízkém 
okolí letiště či na monitoring hluku na stacionárních i mobil-
ních stanicích. Hlukový poplatek je jedním z nástrojů kom-
plexního přístupu k řešení hluku z leteckého provozu, který je 
na Letišti Praha aplikován. Mezi další řešení regulující hluk 

patří řada provozních opatření, např. pravidla omezující pou-
žití reverzního tahu motorů při brždění letadel nebo pravidla 
pro provádění motorových zkoušek. Nový ceník byl v souladu 
s platnou legislativou projednán předem s leteckými společ-
nostmi a je platný od 25. 3. 2018 do 30. 3. 2019.


